
Vänsterpartiet vill satsa på 
personalen!
Eva-Britt Svens-
son, Växjö, grupp-
ledare för (V) i 
region Kronoberg 
om Vänsterpartiets 
budget: 
Den största utma-
ningen vår region 
står inför, anser vi i 
Vänsterpartiet, är att ha tillräckligt 
med kompetent personal. 

Behoven av vård- och omsorgsper-
sonal kommer att öka i hela Sverige. 
För att vår region ska kunna ligga i 
framkant, för att klara rekryterings-
behovet och också kunna behålla 
vår personal, måste vi erbjuda de 
bästa villkoren. 
Därför har vi i vår budget flera för-
slag på personalområdet: Vi anser 
att den extra OB-bonusen ska kom-
ma även Kommunals yrkesgrupper 
till del. 

Vi måste ta krafttag för att få bort 
delade turer. Naturligtvis ska de 
som väljer detta få sina önskemål 
tillgodosedda. Vi anser att förkortad 
arbetstid ska prövas inom någon 
avdelning för att sedan utvärderas. 
Kompetensutveckling måste kom-
ma alla anställda till del och de med 
störst behov av vidareutbildning 
måste prioriteras. Regionen ska 
också arbeta för fler utbildnings-
platser för undersköterskor och 
sjuksköterskor.

Under den fortfarande pågående 
pandemin har vårdpersonal helt 
riktigt beskrivits som välfärdens 
hjältar. De har mötts av applåder – 
men det är inte tillräckligt. Nu måste 
det till krafttag för att det också ska 
synas i lönekuverten vilket oerhört 
viktigt arbete de utför för oss alla. 

Det pågår en berättigad debatt 
inom vård och omsorg om hur 
fördelningen ser ut mellan adminis-
trativ personal och personal inom 
kärnverksamheten. För att ”reda ut” 
hur det ser ut inom Region Krono-
berg har Vänsterpartiet ställt frågor 
om hur fördelningen av nyanställ-
ningar de senaste fem åren sett ut. 
Vi behöver fakta och en saklig ana-
lys för framtida ställningstaganden.

Satsa på 6-timmarsdag!
Christer Persson, 
Markaryd, 
beskriver V:s tankar 
om arbetstids-
förkortning: 
Coronakrisen har 
tydligt visat att 
vårdpersonalen be-
höver fler kollegor, 
men också bättre arbetsvillkor.
Vi i Vänsterpartiet vill därför satsa på 
ett försök med sex timmars arbets-
dag med bibehållen lön på en vård-
avdelning. 

Vårt mål är ett arbetsliv där männi-
skor slipper slitas ut i förtid och där 
man har mer tid över för annat i livet. 
Om försöket faller väl ut kommer det 
i framtiden att bli lättare att rekrytera 
personal. Sjuktalen kan också på sikt 
minska. 

Vi vet att efter förra samhällskrisen 
på 90-talet ökade antalet sjukfall 
bland kvinnor med 10-20% varje år 
under sex års tid. Vi vet också att 

under ett stressigt arbetsliv med 
åttatimmarspass är vi inte lika effek-
tiva de sista timmarna. Försöket blir 
förhoppningsvis ett första steg mot 
arbetsplatser med rimliga arbets-
villkor där ingen behöver riskera sin 
hälsa på jobbet.
      
Universitetssjukhus i Växjö
Mer utbildning, mer forskning, fler 
arbetsplatser, fler kunskapsbaserade 
företag och fler studenter som vill 
leva och arbeta i regionen; 
Carin Högstedt, 
Växjö, talade engag-
erat för V-motionen 
om att undersöka 
möjligheterna att 
sjukvården i Kro-
noberg ska få status 
som universitets-
sjukhus. 
Dit är det mycket arbete och lång 
väg, men väl värt ett försök, för en 
stark utveckling av regionen, menade 
hon.

Svaret var positivt. Inte bifall men ett 
första steg genom att ansöka om 
att ett par sjukvårdsenheter (klinisk 
mikrobiologi och Akademiska vård-
centraler) ska få status som universi-
tetssjukvårdsenheter. 

Regionstyrelsen har nu i uppdrag 
att undersöka denna möjlighet, som 
ett första steg mot målet. Högstedt 
ansåg det vara en framgång – för 10 
år sedan sa alla andra partier att det 
var omöjligt, berättade hon. Sven 
Sunesson (C) höll med och beslutet 
blev enhälligt.
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Kollektivtrafik för alla till 
rimliga priser!
Kerstin Wiréhn, 
Ljungby:
Kollektivtrafiken 
ligger oss vänster-
partister varmt om 
hjärtat och vi har 
flera förslag i vår 
budget för 2021 för 
att förbättra den. 
Vi vill återinföra 
sommarlovskortet, som ger barn 
och ungdomar möjlighet att resa 
hela sommaren till reducerat pris, i 
samarbete med kommunerna.
Det är en stor och långsiktig vinst om 
ungdomar börja åka kollektivt, inte 
minst för att de tar med sig vanan in i 
vuxenlivet.
Sommarlovskortet har varit en 
succé, här fick alla en chans att resa 
billigt. Det ska självklart gälla även 

för barn och unga som har färdtjänst.
Vi vill också införa den s.k. kalmar-
modellen där ålders- och sjukpen-
sionärer kan åka för 100:-/månad 
under lågtrafiktid. Erfarenheten från 
Kalmar är att eventuella förluster i 
biljettintäkter vägs upp genom att 
många köper kortet och åker när det 
finns gott om plats. En sidovinst är 
att pensionärerna mår bättre när de 
kan göra utflykter, träffa vänner m.m. 
Naturligtvis sätter coronan käppar i 
hjulet just nu. 
Förslaget gäller när vi återgår till 
normalt 
resande.

Den anropsstyrda närtrafiken vill vi 
förbättra så att den omfattar även 
lördag-söndag för att underlätta för 
lands
bygdsborna.Vårt långsiktiga mål är 
nolltaxa i kollektivtrafiken. Det finns 
många goda skäl till detta: klimat- 
och miljöskäl, att minska risken för 
trafikolyckor, öka jämlikheten samt 
göra det mer attraktivt att bo på 
landsbygden. Vi vill därför ha ett 
projekt med avgiftsfri kollektivtrafik 
på utvalda sträckor-för att se hur det 
påverkar resandet och trafiken.

Rätten till en bra 
förlossningsvård 
måste värnas! 
Mattias Sjöberg, 
Uppvidinge, om 
förlossnings-
vården:
Kvinnors hälsa 
och rätten till den 
egna kroppen är 
viktig. 
Vi i Vänsterpartiet 

ser att kvinnors hälsa inte bedöms 
på samma sätt som mäns. En jäm-
lik vård är ett måste. 

Vi vill öppna BB i Ljungby igen, för 
en närmare och tryggare vård. 
Ingen ska behöva föda barn i en bil 
på väg till förlossningen!
Vänsterpartiet vill att gravida kvin-
nor som går över tiden sätts igång 
i vecka 41 istället för som idag, 
vecka 42. Studier, både i Sverige 
och utomlands, visar goda resultat. 

Risken för skador och komplika-
tioner för både barn och mödrar 
minskar betydligt. Ett lidande som 
vi bör göra allt för att minimera.
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Här kan du läsa en motion från V i region Kronoberg. 
Fler finns att läsa på http://regionkronoberg.vansterpartiet.se . Där finns även hela vår budget!

Bjud in de fackliga 
organisationerna!
Vänsterpartiet föreslår att Region 
Kronoberg regelbundet bjuder in 
representanter för de fackliga hu-
vudorganisationerna till regionfull-
mäktige och alla nämnder/styrel-
ser och ger dessa yttranderätt. På 

så sätt kan politiker få direkt insyn 
i de anställdas arbetsvillkor och 
arbetsmiljö, vilket skulle ge bättre 
förutsättningar och kunskap för att 
stärka nämnders/styrelses viktiga 
personalansvar. 
Vänsterpartiet vill att yttrande-
rätten ska gälla de fackliga huvu-
dorganisationer som verkar inom 

Region Kronobergs verksamheter.
Syftet med motionen är att öka 
transparens och kunskap och på 
detta sätt ge politiker en bättre 
helhetsbild om de anställdas vill-
kor ute i verksamheterna samt in-
formation om hur de kan påverka 
och påverkas av politiska beslut.


